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Justerat den Justerat den  

 

 

 

Ingrid Dalén Jan Lamby 

 

 

Närvarande: 

Ordförande Ingrid Dalén (HSO/FUB) 

Vice ordförande Jan Lamby (HSO/HRF) 

Ledamöter Anna Källström (HSO/R) 

 Göran Gustafson(SRF) 

 Berit Hinderson (HSO/FHLIS)  

 Amir Amirriazi (DHR)  

Inger Svedmyr 

(HSO/Elöverkänsligas förening) 

 

  

 

Dessutom närvarade föredragande handläggare. 

  

   

§ 1 Fastställande av dagordning  

Dagordningen godkändes. 

 

§ 2 Föregående protokoll 

Rådet godkände protokoll nr 4/2009 som lades till handlingarna. 

 

 

§ 3 Inkomna och utgående protokoll/skrivelser 

Anmäldes inkomna protokoll vilka lades till handlingarna: 

 

 Protokoll nr 2/2009 från kommunstyrelsens handikappråd. 
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Protokoll från trafik- och renhållningsnämndens möte med 

handikapprådet för trafik- och renhållningsnämnden och 

Stockholm parkering.  

  

 

§ 4 Ärenden tagna på delegation 

 Inga delegationsärenden var tagna av rådet. 

 

 

§ 5 Exploateringsnämnden  

Ordföranden gick igenom dagordning, tjänsteutlåtanden och 

protokoll från nämndens senaste möte. Ordföranden ansåg inte att 

något av principiellt intresse fanns att redovisa. 

 

§ 6 Förslag till budget för 2010 och inriktning 2011-2012 

Föredragande: Ekonomichef Ann-Charlotte Nilsson, 

Exploateringskontoret 

 

Ekonomichef Ann-Charlotte Nilsson redogjorde för 

exploateringskontorets 3-års program. Rådet såg till sin glädje att 

man har i texten tagit upp tillgänglighet. 

 

Rådet tog upp frågan om hur kontoret följer upp markavtalen. 

Rådet anser att kontoret måste ha resurser för att minst klara ett 

antal stickprovskontroller. 

 

Rådet tog även upp frågan om utbyggnaden av gruppbostäder för 

personer med funktionshinder. Ann-Charlotte Nilsson svarade att 

det är svårigheter eftersom det är flera förvaltningar inblandade. 

 

Rådet beslutade att be ordföranden skriva ett yttrande till nämnden 

angående utbyggnad av gruppbostäder för funktionshindrade. 

 

Rådet tackade för informationen. 

 

§ 7 Inbjudan till programsamråd om förslag till ny 

tunnelbanesträckning, s.k. Karolinska grenen, i stadsdelen  

Vasastaden S-Dp 2009-01007-54 

Föredragande: Soon Hammarström 

Svar senast 27 april 

 

Soon Hammarström redogjorde för förslaget till ny 

tunnelbanesträckning. 

 

Rådet uttryckte sin belåtenhet med att det blir en 

tunnelbaneuppgång vid Norra station. 
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Rådet tog upp utrymningssäkerheten i tunnlarna för 

funktionshindrade. 

 

Soon Hammarström berättade att SL för närvarande tar fram ett 

utrymningskoncept. Rådet bad Amir Amirriazi, som sitter i SL: s 

samverkansråd, bevaka ärendet.  

 

Rådet tackade för informationen. 

 

§ 8 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Hässelby 

Slott 1 i stadsdelen Hässelby gård, S-Dp 2008-16948-54 

Föredragande: Susanne Arvidsson, Nyrén Ark kontor 

Svar senast 28 april 

 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet vill framhålla att byggnadsminnesförklaringen av Hässelby 

slott inte får försämra tillgängligheten. 

 

Allmänhetens möjlighet att utnyttja området ska även gälla för 

funktionshindrade. 

 

Rådet anser att parken i största möjliga mån ska göras tillgänglig. 

 

Vid ny- och ombyggnad av fastigheter, som är minst 2 våningar, 

bör man installera hiss med tanke på tillgängligheten. 

 

 Rådet tackade för informationen. 

 

§ 9  Vilka krav kontoret ställer på tillgänglighet vid hotell- 

byggande 

Föredragande: Jerker Axén 

  

Jerker Axén redogjorde för kontorets ståndpunkt, lagen och vad 

som står i nya BBR. 

 

Rådet påpekade att i lagtexten finns en övergripande paragraf där 

det tydligt framgår att allt ska vara tillgängligt. 

 

Rådet anser att kontoret bör ha en ambitiös policy med tanke på att 

Stockholm ska bli världens mest tillgängliga huvudstad och att 

detta, enligt Vision 2030. ska vara en del av Stockholms 

varumärke. 

  



   (5) 

 

4 

Jerker Axén påpekade att kontoret har som grundkrav att alla rum 

ska vara tillgängliga. Alla rum ska kunna ha plats för en 

utomhusrullstol. Finns inte det utrymmet ska hotellet 

tillhandahålla en inomhusrullstol. 

 

Jerker Axén påpekade också att kontoret har till uppgift att 

informera och diskutera vad nämnden anser vara rimlig standard. 

 

Rådet anser att hygienutrymmen är ett problem när man är 

rullstolsburen. Ett exempel är en sådan enkel sak som trösklar. 

 

Rådet anser att i exploateringsavtalet ska tillgängligheten i 

hotellrum tas upp. 

 

Rådet anser att hotellrum för elöverkänsliga bör utredas vidare. 

Rådet konstaterar att sådana hotellrum knappt finns att tillgå i 

Stockholm. 

 

Rådet beslutade att göra en skrivelse till kontoret. 

 

Rådet tackade för informationen. 

 

§ 10 Kontorets planerade utbildning i tillgänglighet för 

berörda handläggare 

Föredragande: Jerker Axén 

 

Jerker Axén informerade om den planerade utbildningen för 

berörda handläggare på kontoret. 

 

Målet med utbildningen är att ha: 

 respekt för frågorna 

 tydliga regler 

 likartad tolkning 

 

Det övergripande målet är allas delaktighet på lika villkor. 

 

Rådet tackade för informationen. 

 

 

§ 11  Arne Fredlund angående rådets skrivelse angående förslag till 

lathund för planhandläggare   
 

  Rådet tackade för Arne Fredlunds svar på rådets skrivelse. 
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Rådet bad sekreteraren att tillsammans med Arne Fredlund ordna 

ett seminarium. Rådets förslag på tider är 27/4 eller 15/5 mellan 

9.00 och 11.30. 

 

 

§ 12 Rapporter 

Ordföranden redogjorde helt kort för det uppdrag som Boverket 

fått av regeringen där ”Boverket ska i samverkan med Sveriges 

kommuner och landsting (SKL) och i samråd med länsstyrelsen ha 

en uppsökande informationsverksamhet om enkelt avhjälpta 

hinder i kommunerna under 2009 och 2010”.  

 

Rådet undrade över på vilket sätt staden och kontoret kommer att 

vara involverade i uppdraget. 

 

Rådet önskar även få information om hur kontoret kommer att 

organisera uppdraget och när kontoret kommer att ge rådet 

information i frågan. 

 Remisser 

Inga remisser har inkommit till stadsbyggnadskontoret under 

perioden. 

 

 

§ 13 Övriga frågor 

Inga övriga frågor fanns anmälda. 

 

 

Mötet avslutades kl. 16.20 

 

 

 

 

  Vid protokollet 

 

 

  Anita Westergren 
 


